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	Статья посвящена экспериментальному исследованию влияния технологических параметров и обработки полипропилена коронным разрядом на качество горячего тиснения полиграфической фольгой и определению оптимальных режимов тиснения.
	The article is devoted to the experimental study of the influence of technological parameters and processing of polypropylene by corona discharge on the quality of hot stamping with printing foil and the determination of optimal embossing modes.
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	Shapiro A.M. Problems of the book publishing industry in Russia after February 2022 and ways to resolve them. ― P. 16-18.

	
	В статье рассматривается, с какими трудностями столкнулось книгоиздательское дело в России после введения санкций, рассказывается о последствиях и итогах, какими инструментами издатели в России пользовались, чтобы сохранить свой бизнес и выполнить годовой план, новые форматы в книжном издании, новые книжные рынкам.
	The article examines the difficulties faced by book publishing in Russia after the introduction of sanctions, tells about the consequences and results, what tools publishers in Russia used to save their business and fulfill the annual plan, new formats in book publishing, new book markets.
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	Zimina L.V. A new generation of digital books, or interactive ebook applications in the context of the modern media system. ― P. 19-28.

	
	В статье анализируются интерактивные книжные приложения - инновационные издательские проекты с мультимедийным контентом и высоким уровнем интерактивности. На сегмент интерактивных книжных приложений распространяются идеи медиаконвергенции, стирающие границы между различными видами контента, что порождает трудности понятийного характера и прикладные следствия касательно их адекватного поиска, идентификации, систематизации и сохранения. Анализируется ряд ограничений (технологических, софтверных, правовых, социокультурных), которые препятствуют их динамичному развитию в медиасистеме.
	This article focuses on interactive book apps as innovative publishing projects with multimedia content and a high level of interactivity. From theoretical point of view interactive book apps can be treated in the frame of the media convergence approach that tends to blur boundaries between contents of different types. Exactly from these stem theoretical and practical difficulties as follows: in the first case - with notions could be applied to them, in the second - with tools for search, identification, systematization and preservation in archives. Main strategies of apps' output and promotion are generalized and a number of restrictions that hinders their actual development in the media system is analyzed.
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	Ignatova A.A. Applying motion capture technology in publishing. ― P. 29-31.

	
	В статье анализируется использование технологии виртуальной реальности Motion Capture в издательской деятельности для оживления героев литературных произведений с целью привлечения новой читательской аудитории.
	The article analyzes the use of Motion Capture virtual reality technology in publishing to revive the heroes of literary works in order to attract a new readership.
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	Egorova E.E., Uvarova A.A. Development of a publishing project within the framework of project activities. ― P. 32-38.

	
	В статье рассматриваются этапы разработки издательского проекта в рамках образовательной проектной деятельности в Московском политехническом университете. Описывается взаимосвязь и влияние проектной деятельности на создание издательского проекта, уделяется внимание развитию профессиональных навыков и компетенций студентов при работе над проектом. Выявляется уникальность проекта Путеводитель первокурсника Московского политехнического университета, как продуктового результата, его актуальность в информационном пространстве университета. Малочисленность изданных научных статей по данной проблематике определяет новизну исследуемой проблемы.
	The article discusses the stages of developing a publishing project within the framework of educational project activities at the Moscow Polytechnic University. The interrelation and influence of project activity on the creation of a publishing project is described, attention is paid to the development of professional skills and competencies of students when working on a project. The uniqueness of the project Guidebook of the freshman of the Moscow Polytechnic University is revealed as a product result, its relevance in the information space of the university. The paucity of published scientific articles on this issue determines the novelty of the problem under study.
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	Kupriyanova T.G., Azamatova G.B. Strategy of success of the state museum publishing house (based on materials from the tretyakov gallery). ― P. 39-42.

	
	В статье рассматриваются факторы динамичного развития современного государственного издательства. Наличие интеллектуальной ресурсной базы и процессы формирования лояльности клиентов обеспечивают коммерческий успех и эффективность просветительской политики издательства в области искусства живописи.
	The article deals with the question of how the dynamic development of the publishing house is achieved on the basis of the state form of ownership. It is noted that the presence of an intellectual resource base and the process of forming customer loyalty ensure the commercial success and effectiveness of the educational policy of the publishing house in the field of art of painting. Publishing technologies in the perspective of the development of artificial intelligence constitute the prognostic part of the material.
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	Polyanskaya A.V. Fiction book series in the modern Russia translated from Japanese to Russian. ― P. 43-50.

	
	В статье рассматриваются 25 наиболее известных российскому читателю серий японской переводной художественной литературы и издававшихся в России с 1991 г. до начала 2023 г. Систематизируются выходные сведения серийных изданий, оцениваются концепция, план и динамика выпуска книг.
	The article considers 25 of the most well-known series to the Russian reader devoted to Japanese translated fiction and published in Russia from 1991 to the beginning of 2023. The output information of serial publications is systematized, the concept, plan and dynamics of the release of titles are evaluated.
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	Pirozhkova T.V. Publishing business of the Crimean ASSR in the 1930s - 1941. ― P. 51-53.

	
	В статье рассматриваются вопросы истории издательского дела Крымской АССР в 1930-х - 1941 гг. Дается краткая характеристика Крымского государственного издательства, объемов и языковой составляющей его продукции. Выявляется место в издательском деле Крымпартиздата. Описываются отношения с другими издающими организациями. Указывается плановость и потребность издательского дела в дотациях, зависимость от центра.
	The paper examines the issues of the history of publishing of the Crimean ASSR in the 1930s - 1941. A brief description of the Crimean state Publishing House, the volume and language component of its products is given. The place in the publishing business of Krympartizdat is revealed. Relations with other publishing organizations are described. The planning and the need for subsidies, dependence on the center are indicated.
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	В статье рассматриваются проблемы полиграфических предприятий и издательств в условиях пандемии и санкционного режима. Выявлены проблемы рынка расходных материалов и задачи по производству печатных изданий. Намечены направления развития медиакомпаний РФ в 2023 году.
	The article examines the problems of printing enterprises and publishing houses in a pandemic and sanctions regime. The problems of the consumables market and the tasks for the production of printed publications were identified. Directions for the development of media companies of the Russian Federation in 2023 are outlined.
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